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 وصف مقرر دراسي

 PHYS 371 Course Code  فيض371 سقن الوقشس ّسهضٍ

(1)فيضياء جْاهذ  إعن الوقشس  Solid State Physics I Course Name 

 Credit hours 3 3 الْحذاخ الذساعيح الوعروذج

 th  Level 6 الغادط الوغرْٓ

 Phys 352 Pre-requisites  فيض352 هرطلة عاتق

 Co-requisites   هرطلة هشافق

(0+0+3)3 ذْصيع عاعاخ الوقشس  3 (3+0+0)  Credit distribution 

 :وصف المقرر

، الرشاتط الزسي،  الرشكية  ّالٌاًْيح الورثلْسج ّاللاهرثلْسججغام الصلثحذعشيف  الحالح الصلثح، ًوْ الثلْساخ،   الأ

الثلْسي ّالشثيكح،  هعاهلاخ هيلاس، الثْاتد الثلْسيح، العيْب الثلْسيح،  ذحليل فْسييش للٌظن الركشاسيح،  الرشرد 

الوْجي ّالشثيكح الوقلْتح،  هٌاطق  تشلْيي ،  الأشعح الغيٌيح ّحيْدُا، الفًًْْاخ ّالرزتزب الثلْسي،   الخصائض 

الحشاسيح للوْاد،  الغعح الحشاسيح،  ذْصيع تلاًك،  كثافح الحالاخ، ًوْرج ديثاي،   ًوْرج أيٌشرايي ،  ًوْرج 

 .الخْاص الكِشتائيح ّالضْئيح ّ الحشاسيح للغاص الإلكرشًّي (غاص فشهي)الإلكرشّى الحش 
 

Course Description: 
Definition of the Solid State and Crystal Growth, Crystalline Amorphous and Nano solids, Atomic Binding, Crystal Lattices 
and Structures, Miller indices Elastic Constants, Crystal Defects, Fourier Analysis of Periodic Structures, Reciprocal Lattice, 
X-ray Diffraction, Brillouin Zones, Lattice Vibrations and Phonons, Thermal properties of Solids, Einstein and  Debye Models 
of Heat Capacity, Phonon Density of States, Planck Distribution. Free Electron (Fermi gas) model, Electron Density of 
States, Electrical, thermal and optical properties of the Electron Gas. 

Textbooks and References:                                                                           الكتب والمراجع المقررة   
 1- “An Introduction to Solid States Physics”, C. Kittle, 6th Edition, John Wiley & Son Inc  (1986). 
 2- “Solid State Physics, Ashcroft & Mermin”, 1

st
 Edition, Harcourt Asia Pte Ltd (1976). 

 3- “Introduction to condensed matter Physics.” Feng Duan & Jin Guojun,  (World  Scientific, 2005). 
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